
Zápis z jednání pracovní skupiny KPSS – Rodina, děti, mládež 

 

Datum konání:  27. 03. 2023 

Místo konání:  ÚMČ Praha 10, Vršovická 1429/68, Radniční salonek 

 

Přítomni: viz prezenční listina k nahlédnutí u koordinátorky KPSS 

 

Za MČ Praha 10 přítomni: 

 

MgA. David Kašpar, místostarosta 

Mgr. Veronika Žolčáková, předsedkyně výboru sociálního a zdravotního 

David Krůta, člen zastupitelstva, předseda Komise výchovně vzdělávací 

Linda Zákorová, koordinátorka KPSS, odbor sociální 

Pavel Petřík, vedoucí odboru sociálního, odbor sociální 

Lucie Tiefenbachová, vedoucí referátu sociální práce, odbor sociální 

  

Mgr. Martina Macurová, metodička KPSS, Centrum pro komunitní práci střední Čechy 

 

Jednání řídila:  

Linda Zákorová, koordinátorka KPSS, odbor sociální 

Koordinátorka přivítala všechny přítomné a následně představila pár bodů, informací, které by chtěla 

s organizacemi sdílet: 

 Dne 09. 03. 2023 byl schválen Akční plán na období 2022-2024. Text je dostupný na Sociálním 

a zdravotním portálu Prahy 10. Většina opatření v Akčním plánu zůstala stejná, přibyla dvě 

nová: zachování víceletého financování a podpora potravinové pomoci na území MČ. 



 MČ pracuje na vyhodnocení plnění priorit za období 2021-2022. Koordinátorka žádala 

organizace o zaslání informací o službě a o počtech kontaktů s klienty na území MČ. Pokud 

ještě někdo informace nedodal, koordinátorka žádá o zaslání do pátku 31. 03. 2023. Informace 

by se měly týkat především toho, co organizace řeší, a také klientů. 

Připojuje se metodička KPSS – MČ jde o zpracování rámcové představy o tom, co NNO dělají, 

data budou anonymizovaná, počty klientů stačí kvalifikovaným odhadem. 

Dále pokračuje opět koordinátorka KPSS – vyhodnocení musí jít v červnu do jednání 

Zastupitelstva MČ, předtím je nutné jeho schválení Radou MČ a příslušným Výborem. Proto je 

termín již v pátek. 

 Veletrh sociální a návazných služeb bude letos dne 31. 05. Koordinátorka bude opět rozesílat 

informační email. 

 Sociální a zdravotní portál Prahy 10 – budeme NNO opět žádat o aktualizaci údajů. 

 V březnu proběhlo jednání se zástupci Tesco Eden a prezentace aktivit Tesca týkající se 

neplýtvání potravinami a jejich záchrany. Malé provozovny Tesco Express nabízí každý den 

k odběru neprodané především pečivo. Na Praze 10 se nachází několik obchodů, od kterých 

nikdo neodebírá nebo odebírá málo a stále mají zboží k odběru. Potraviny mohou nabídnout 

organizacím, které mají smlouvu s potravinovou bankou. Lze se pak domluvit přímo 

v konkrétním obchodě. Koordinátorka sdělila, že zájemcům pošle kontakt na kompetentního 

pracovníka Tesca. 

 Na ÚMČ je opět k využití bezplatné právní poradenství. V intervalu od března do listopadu, 

každé dva týdny, objednání přes koordinátorku nebo sociální pracovníky a pracovnice OSO. 

 MČ by pro NNO na podzim opět chtěla organizovat semináře. NNO si samy mohou říct, jaká 

témata by je zajímala. 

 Dne 20. 11. 2023 plánujeme opět poděkování dobrovolníkům, ale o místě ještě nevíme. Bude 

záležet na termínu stěhování radnice a na možnosti využít jiné prostory než tradičně. 

 Koordinátorka se omlouvá za email s náborem nových pracovníků na OSO, který rozeslala do 

NNO. Určitě nebrat tak, že ÚMČ chce přebírat pracovníky, spíše žádáme o předání informace 

dál, známým, spolužákům atd. 

 Informace z porady na MHMP: 

o Úřad práce zřídil bezplatnou informační linku – 800 779 900 – z naší zkušenosti linka 

funguje 

o Sociální nadační fond hl. m. Prahy funguje, sice je žádost na vyplnění náročnější, ale 

peníze jsou vyplaceny celkem rychle. 

Poznámka od přítomných – NNO fond využívají. 



o Ministerstvo pro místní rozvoj připravuje zákon o podpoře bydlení. 

o Centrum následné pomoci uprchlíkům z Ukrajiny (CNPUU) se od dubna stěhuje na 

Arbesovo náměstí. Dopl. Od 11. 04. na adresu Arbesovo náměstí 70/4, Praha 5. 

 Všechny informace a dotazy – viz výše – koordinátorka zašle NNO i v emailu. 

 

Příspěvky a představení jednotlivých přítomných organizací a zástupců ÚMČ 

 

Veronika Žolčáková – vedení MČ chce pokračovat v nastaveném komunitním plánování. V současné 

době probíhá aktualizace Koncepce rodinné politiky, která bude naplňovat první tři body 

programového prohlášení. Na ÚMČ se bude zřizovat Sociální poradenské centrum – jde o místo 

v rámci OSO, které návštěvníky dokáže navigovat v rámci ÚMČ a také dokáže doporučit vhodnou 

organizaci, na místě by měly být k dispozici letáky, brožury apod., místo nebude nutně pro 

sociálního pracovníka. A zvýší a zlepší se informovanost pro občany. Vedení MČ chce dále 

pokračovat v přidělování bytů, ale důraz se nyní klade na tržní nájemné a pronájem skrze dražby.  

Člověk v tísni – poskytují poradenství, terénní sociální práci, vzdělávací programy a další služby. Svoje 

služby nabízí na celém území hlavního města. Sídlí v Praze 5 na Smíchově. 

Komunikujeme – poskytují sociálně aktivizační službu pro rodiny s dětmi, služba je poskytována 

bezplatně. 

Dům tří přání – cílovou skupinou jsou děti 0 -18 let. 

Decima – klub pro děti 6 -19 let. 

Lata – ve dvou se to lépe táhne – určeno pro děti ve věku 13 -16, kterým poskytuje podporu 

dobrovolník a tráví společně čas. 

Jablíčkov – programy pro rodiče s dětmi, dětské skupiny, volnočasové aktivity. 

Hestia – dobrovolnické programy pro děti ve věku 6 -15 let. 

CSOP – dětské skupiny, v současné době probíhá rekonstrukce nových prostor. 

Protěž – provozují dvě dětské skupiny. 

Barevný svět dětí – projekt Kámoš – pomoc rodinám v nepříznivé sociální situaci. 

Společnou cestou – azylové ubytování – pomoc rodinám překonat krizovou situaci spojenou se ztrátou 

bydlení poskytnutím bydlení na přechodnou dobu. 



 

Diskuze a další příspěvky 

Vedoucí odboru sociálního přítomné informoval, že ubytovna Nad Slávií, která měla svůj provoz 

ukončit k 30. 6. 2023 bude v provozu i nadále a bude pokračovat s novým provozovatelem. 

Údajně se mají nově otevřít další dvě patra, ale platí, že nebudou ubytovávat rodiny s dětmi. 

Metodička přítomné vyzvala, aby se podělili o své starosti/problémy, co se jim nedaří řešit či s čím by 

se chtěli pochlubit. 

Zástupkyně Člověka v tísni informovala, že se při zabydlování potýkají s vyššími dluhy na nájemném. 

Často jsou důvodem nevyplacené dávky příspěvku na bydlení, dávky jsou často vyplácené 

nepravidelně a lidé pak ztrácí přehled, s čím mohou počítat. 

Přítomní se shodli na tom, že sociální fond MHMP funguje velmi dobře. 

Předsedkyně výboru sociálního a zdravotního Veronika Žolčáková poděkovala organizacím za 

zabydlování. Je důležité dluhy včas podchytit a snížit. 

Zástupkyně organizace Decima uvedla, že je velmi těžké až nemožné získat psychologickou péči, a to 

ještě dlouhodobě. 

Zástupci ostatních organizací se k tomu přidali, že se potýkají se stejným problémem.  

Zazněla informace, že na škole psychosociálních studií zvažují rozšíření psychologické pomoci pro děti, 

vize lidí, kteří by poskytovali, ale nemají prostory. Předsedkyně výboru sociálního a zdravotního 

Veronika Žolčáková slíbila, že se dané problematice bude věnovat. 

 

Koordinátorka KPSS na závěr poděkovala všem organizacím za účast. 

 

Zapsala: 

Lucie Tiefenbachová 

 


